



**MINUTES OF THE MEETING OF THE EXECUTIVE COMMITTEE
OF 20 OCTOBER 2018 IN MARSEILLE**

MEMBERS PRESENT OR REPRESENTED

Agustín CRUZ NUÑEZ

Gabriele DONÀ

Jean PATRIMONIO

Riccardo ABETI

Gérard ABITBOL

Francesco ADAVASTRO, represented

Jacques BONNAUD

Nicola BUQUICCHIO

Lucio CAMALDO, represented

Cesar GARCIA de QUEVEDO PUERTA,

represented

Rosanna MARZOCCA, represented

Maurizio MAZZONI

Paolo RE

Francesco SAMPERI, represented

Paola TARCHINI, represented

Pierluigi VASILE

The members of the Executive Committee of the UAE met on Saturday 20 October 018 at 10 am at the "Maison de l'Avocat" in Marseille.

The following items were on the agenda:

- 1) UAE Scholarship 2018: update
- 2) Marketing materials and institutional image of the UAE: cost of maintaining the website
- 3) Report of the Coordinator of Commissions and Delegations
- 4) Treasurer's report
- 5) General assembly of November 2018 in Lisbon: update on the organisation
- 6) Congress of 2019 in Naples: update on the organisation
- 7) Miscellaneous

President Agustín CRUZ NUÑEZ chaired the meeting.

He recalled the agenda and declared the meeting open.



1) UAE Scholarship 2018: update

The scholarship was implemented the first time this year and was a success.

All those present or represented recognized that it constitutes a positive initiative.
As the Committee had already decided at the Hague meeting, the scholarship will be renewed in 2019.

In order to give the candidates the necessary time to prepare themselves (the deadline for the submission of their works being March 30, 2019), it was decided to launch the promotional campaign as soon as possible, also by means of the communication tools created by TUIMAGINA.

It was decided that the subject for 2019 will be the theme of the Naples Congress, namely mechanisms of alternative dispute resolution.

2) Marketing materials and institutional image of the UAE: cost of maintaining the website

Overall, the new UAE site created by TUIMAGINA was well received.

Gérard Abitbol asked that his Delegation be corrected on the new site in "Supranational Delegation Provence-Alpes-Côte d'Azur-Liguria-Mediterranean".

This proposal was accepted unanimously by those present or represented.

Each committee member was requested to update his or her personal details on the new site by following the instructions indicated in the "Newsletter" of 18 October 2018 (see email sent at 10:45 CET).

Currently, and before the change of webmaster, the Treasurer reminded that TUIMAGINA invoices 1.210 € per month.

The price of the new site is unknown.

The President expressed the idea that TUIMAGINA takes charge of all the events of the UAE.

The Treasurer expressed his concern about the cost of such a measure.

Consequently, the Committee mandates the Bureau to negotiate with TUIMAGINA an image assistance and communication service of the events of the UAE. The outcome of this negotiation will be submitted to the Committee before the possible finalization of any agreement.



Finally, on the materials, it was recalled that TUIMAGINA has created a new letterhead of the UAE. Once finalized, it will be sent to the Coordinator of Delegations and Commissions as well as to the Presidents of the latter so that it is the only one to be used.

3) Report of the Coordinator of Commissions and Delegations

This item was postponed, because of the unexpected absence of the Coordinator of the Commissions and Delegations, Paola TARCHINI, who excused herself.

4) Treasurer's report

Jean PATRIMONIO drew the Committee's attention to the significant drop in the number of members with dues paid in this year 2018. A large number of people holding charges of responsibility have not paid their dues (Presidents of Commissions or Delegations), which is unacceptable!

The main account of the UAE is creditor of the sum of 83.129,19 €.

Expected expenses include the costs of the former webmaster and the grant to the Lisbon General Assembly.

The outcome of the Hague Congress was positive, with a credit balance of € 3,556.82.

However, the expenses of all speakers have not yet been paid.

The Committee thanked him for this report and for the exercise of the Treasurer's office which is a heavy but indispensable burden.

5) General assembly of November 2018 in Lisbon: update on the organisation

Carlos Botelho Moniz and Pedro de Gouveia e Melo announced their program before the Committee meeting.

The Assembly program has also been put online on a website created specifically for the event (www.generalassembly-uae.lu) and the speakers are chosen. All that remains is to register at the event.

The Committee congratulated the organizers unanimously for their proactivity and their accomplishments.



6) Congress of 2019 in Naples: update on the organisation

On the day of the meeting, the Committee received an email from Francesco Avolio (Secretary of the Naples Delegation) on the Congress program, which will focus on alternative dispute resolution.

The date of the Congress is set for 21 June 2019 and the Executive Committee for 22 June.

These dates were unanimously accepted.

The Congress will be held in the "Biblioteca de Marsico", the historical library located near the ancient Naples court ("Castel Capuano").

The morning of the Congress will be devoted mainly to banking and telecommunications, whereas the afternoon will be dedicated to arbitration and the CREA project co-financed by the European Commission.

The Committee welcomed the program and had no immediate comments, but noted that it would be appropriate to schedule a welcome cocktail on Thursday, June 20, as is the tradition.

7) Miscellaneous

Gérard Abitbol, disappointed by the small number of non-French participants in the "Le supçon" conference (notwithstanding the significantly reduced costs compared to the past), indicated that he does not want to organize a demonstration in Marseille in 2019.

In order to make the destination and the event more attractive, he proposed to organize an event every two years, like that of Treviso.

Maurizio Mazzoni proposed that the next event be held in 2020 during the General Assembly.

Also with the aim of making this conference more attractive, Paolo Re proposed to include the Marseille event in the 200 hours of training within the course to become "specialist lawyer on EU law" that the Delegation of Milan is organizing.

It was decided to put the question of the 2020 Assembly on the agenda for the next Committee.



No one else requesting the floor and the agenda having been fully addressed, the meeting adjourned at 12 pm.

Jean PATRIMONIO
Treasurer and acting Secretary

Agustin CRUZ-NÚÑEZ
President



**PROCES-VERBAL DE LA REUNION DU COMITE EXECUTIF
DU 20 OCTOBRE 2018 À 10h00 À MARSEILLE**

MEMBRES PRESENTS OU REPRESENTES

Agustín CRUZ NUÑEZ	Cesar GARCIA de QUEVEDO PUERTA, représenté
Gabriele DONÀ	Rosanna MARZOCCA, représentée
Jean PATRIMONIO	Maurizio MAZZONI
Riccardo ABETI	Paolo RE
Gérard ABITBOL	Francesco SAMPERI, représenté
Francesco ADAVASTRO, représenté	Paola TARCHINI, représentée
Jacques BONNAUD	Pierluigi VASILE
Nicola BUQUICCHIO	
Lucio CAMALDO, représenté	

Les membres du Comité exécutif de l'UAE se sont réunis le samedi 20 octobre 2018 à 10h00 à la «Maison de l'Avocat».

Les points suivants étaient à l'ordre du jour :

- 1) Point sur la bourse de l'UAE pour 2018
- 2) Matériaux de marketing et image institutionnelle UAE - coût de maintenance du site
- 3) Rapport de la Coordinatrice des Commissions et Délégations
- 4) Point du Trésorier
- 5) Assemblée générale de novembre 2018 - Lisbonne: rapport sur l'organisation
- 6) Congrès 2019 Naples: rapport sur l'organisation
- 7) Divers

Le Président Agustín CRUZ NUÑEZ préside la séance.

Il rappelle l'ordre du jour.



1°) Point sur la bourse UAE pour 2018

La bourse a été mise en place pour la première fois cette année et a été un succès.

L'unanimité des personnes présentes ou représentées reconnaît qu'il s'agit d'une initiative positive.

Comme le Comité l'avait déjà décidé lors de la réunion de La Haye, l'initiative sera renouvelée en 2019.

Afin de donner aux candidats le temps nécessaire pour se préparer (la date butoir de dépôt de leurs travaux étant le 30 mars 2019), il est décidé de lancer la campagne informative au plus tôt, aussi par le moyen des outils de communication créés par TUIMAGINA.

Il est décidé que le sujet pour 2019 sera identique à celui du Congrès de Naples, à savoir les modes alternatifs de règlement des litiges.

2°) Matériaux de marketing et image institutionnelle UAE - coût de maintenance du site

Dans l'ensemble, le nouveau site de l'UAE créé par TUIMAGINA est très apprécié.

Gérard Abitbol demande que sa Délégation soit corrigée sur le nouveau site en «Délégation supranationale Provence-Alpes-Côte d'Azur-Ligurie-Méditerranée».

Cette proposition est acceptée à l'unanimité des personnes présentes ou représentées.

Il est demandé à chaque participant de mettre à jour ses coordonnées personnelles sur le nouveau site en suivant les instructions indiquées dans la «Newsletter» du 18 octobre 2018 (cf. email envoyé à 10h45 CET).

Actuellement, et avant le changement de webmaster, le Trésorier rappelle que TUIMAGINA facture 1.210 € par mois.

Le prix du nouveau site est inconnu.

Le Président émet l'idée que TUIMAGINA prenne en charge toutes les manifestations de l'UAE.

Le Trésorier s'inquiète du coût d'une telle mesure.



En conséquence, le Comité donne mandat au Bureau pour négocier avec TUIMAGINA une prestation d'assistance d'image et de communication des évènements de l'UAE. L'issue de cette négociation sera soumise au Comité avant l'éventuelle finalisation de tout accord commercial.

Enfin, sur les matériaux, il est rappelé que TUIMAGINA a crée une nouvelle lettre à l'en-tête de l'UAE. Une fois finalisée, elle sera envoyée à la Coordinatrice des Délégations et des Commissions ainsi qu'aux Présidents de celles-ci pour qu'elle soit la seule à être utilisée.

3°) Rapport de la Coordinatrice des Commissions et Délégations

Ce point a été ajourné, du fait de l'empêchement inopiné de la Coordinatrice des Commissions et Délégations, Paola TARCHINI, excusée.

4°) Point du Trésorier

Jean PATRIMONIO attire l'attention du Comité sur la baisse significative du nombre de cotisants en cette année 2018. Un grand nombre de personnes chargées d'une responsabilité n'ont d'ailleurs pas réglé (Présidents de Commissions ou Délégations), ce qui est inacceptable!

Le compte principal de l'UAE est créditeur de la somme de 83.129,19 €.

Parmi les dépenses à prévoir figurent les frais de l'ancien webmaster et la subvention à l'Assemblée générale de Lisbonne.

Le bilan du Congrès de La Haye a été positif, un solde créditeur sur le compte de 3.556,82 €.

Les frais de tous les intervenants n'ont cependant pas été réglés.

Le Comité le remercie pour ce rapport et pour l'exercice de la charge de Trésorier qui est une charge lourde mais indispensable.

5°) Assemblée générale de novembre 2018 - Lisbonne: rapport sur l'organisation

Carlos Botelho Moniz et Pedro de Gouveia e Melo ont fait connaître leur programme avant la réunion du Comité.



Le programme de l'Assemblée a été mis en ligne aussi sur un site créé *ad hoc* (www.generalassembly-uae.lu) et les orateurs sont choisis. Il ne reste que se registrer à l'événement.

Le Comité félicite les organisateurs à l'unanimité pour leur réactivité et leurs diligences accomplies.

6°) Congrès 2019 Naples: rapport sur l'organisation

Le jour de la réunion, le Comité a reçu un courriel de Francesco Avolio (secrétaire de la Délégation de Naples) sur le programme du Congrès (qui portera sur les règlements alternatifs des litiges).

La date du Congrès est fixée au 21 juin 2019 et le Comité exécutif au 22 juin.

Ces dates sont acceptées à l'unanimité.

Le Congrès se tiendra dans la «Biblioteca de Marsico», c-à-d la bibliothèque historique située près de l'ancien tribunal de Naples («Castel Capuano»).

La matinée du Congrès sera consacrée essentiellement aux questions bancaires et télécommunications, l'après-midi à l'arbitrage et au projet CREA cofinancé par la Commission européenne.

Le Comité n'a pas d'observation sur le programme et s'en félicite, mais note qu'il serait opportun de prévoir un cocktail de bienvenue le jeudi 20 juin, comme le veut la tradition.

7°) Divers

Gérard Abitbol, déçu du faible nombre de participants non français à la conférence «Le soupçon» (nonobstant les frais sensiblement réduits par rapport au passé), indique ne pas vouloir organiser de manifestation à Marseille en 2019.

Afin de rendre la destination et l'événement plus attractifs, il propose d'organiser une manifestation tous les deux ans. à l'instar de celle de Trévise.

Maurizio Mazzoni propose que la prochaine manifestation se tienne en 2020 lors de l'Assemblée générale.



Toujours dans le but de rendre ce colloque plus attractif, Paolo Re propose d'inclure la manifestation de Marseille dans les 200 heures de formation au sein du cours pour devenir «avocat spécialiste du droit de l'Union» que la Délégation de Milan est en train d'organiser.

Il est décidé de mettre à l'ordre du jour la question de l'assemblée 2020 pour le prochain Comité.

Plus personne ne demandant la parole, la séance est levée à 12h00.

Le Secrétaire de séance
Jean PATRIMONIO

Le Président
Agustín CRUZ NÚÑEZ